財團法人台灣醫療改革基金會



負責人: 劉梅君 聯絡人: 陳思佳 電話: (02)2709-1329 傳真: (02)2709-1540 地址: 106臺北市大安區復興南路二段151巷8號3樓之5 網址: http://www.thrf.org.tw

成立背景

台灣醫療改革基金會(簡稱醫改會)期望推動醫療改革,讓醫師都有足以成為良醫的醫療環境,讓政府、醫界和民眾三方有平等對話的機會。

宗旨

- •推動臺灣建立具品質與正義的醫療環境及全民參與醫療改革。
- •結合社會力全面體檢醫療環境及回歸醫療事業非營利本質。
- •促進臺灣建立公開、透明的醫療體制並敦促醫療品質提升,保障病患權益。

組織架構

醫改會組織為董事會、董事長、執行長、辦公室主任,其下設立研究發展組、行政 管理組、公關組等單位。

國際組織會籍

全球病人組織聯盟是世界衛生組織轄下之綜合性跨國病人權益聯盟,醫改會為創始會員,會籍名稱為台灣醫療改革基金會(Taiwan Healthcare Reform Foundation)。

國際參與

- 2005年、2008年、2010年 參加於倫敦、布達佩斯、伊斯坦堡舉辦的第一屆、 第三屆、第四屆全球病人組織聯盟高峰會議。
- 2011年 參加於馬尼拉舉辦的全球病人組織聯盟西太平洋會議。



Taiwan Healthcare Reform Foundation

Head: Liu Mei-chun Contact: Chen Ssu-chia Telephone: 886-2-27091329 Fax: 886-2-27091540 Address: 3F.-5, No.8, Ln. 151, Sec. 2, Fuxing S. Rd., Da'an Dist., Taipei City 106, Taiwan (R.O.C.) Website: http://www.thrf.org.tw

Background

The mission of the foundation is to establish a health care system which regards quality and justice as its ultimate values. In order to fulfill this goal, the foundation has adopted various measures to promote information transparency and to enhance public engagement on healthcare policies and issues.

Purpose

- Encourage the public to participate in the healthcare reform and cooperate with the public to supervise the healthcare environment.
- Oppose the overtly profit driven healthcare and push for a transparent and accountable healthcare system.
- Advocate for the fair and just distribution of healthcare resources and promote healthcare safety and patient's rights.

Organization

The foundation's major structure are the board of directors, president, chief executive officer, directors of the office with departments of research and development, administrative management, and public relations.

Membership of International Organizations

As a founding member of International Alliance of Patient Organization (IAPO), the foundation has become a group member of IAPO since 2003.

International Participation

- In 2005, attended IAPO 1st Global Patients Congress in London.
- In 2008, attended IAPO 3rd Global Patients Congress in Budapest.
- In 2010, attended IAPO 4th Global Patients Congress in Istanbul.
- In 2011, attended IAPO Western Pacific/South-East Asia Regional Meeting in Manila.





